
 

ACTA NÚM. 05/2022
Expt. PLN/2022/05.

 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 05 DE MAIG DE 2022.

Data: 05 de maig de 2022. 
Horari: Inici a les 20:00 h i acabament a les 23:59 h. 
Lloc: Sala de sessions.
 
A les 20:00 hores del  dia cinc de maig de dos mil vint-i-dos,  es reuneix a la Sala de Sessions de la Casa 
Consistorial el Ple de la Corporació Municipal de la Vila d’Alcarràs, presidida per l’Alcalde-President Sr. Jordi 
Janés Girós, amb l’assistència dels regidors que es relacionen seguidament, i la del Secretari Sr. Pere Biedma 
Agüera, que certifica. 

ASSISTENTS: 

 

Alcalde-President:
Sr. Jordi Janés Girós (JXCAT).

Regidora-Tinent d’Alcalde:
Sra. Ester Ibars Vitores (JXCAT)

Secretari
Sr. Pere Biedma i Agüera.

Regidors/es:

Sr. Gerard Companys Pujol (JXCAT)
Sr. Agustí Camarasa Pelegrí (JXCAT)
Sr. Manel Ezquerra i Tomàs (SA).
Sra. Dolors Godia Serra (SA).
Sr. Josep Sicart Arbonès (SA)
Sr. Santi Pelegrí Cortijo (ERC).
Sr. Santi Ribes Dolcet (ERC).
Sra. Laia Sisó Sanjuan (ERC).
Sra. Gemma Escar Paris (PSC).
Sr. Jordi Castany Camí (ERC).

Grups polítics municipals:

Esquerra Republicana de Catalunya (ERC).
Junts per Alcarràs (JXCAT)..
Agrupació Electoral Sempre Alcarràs (SA).
Partit dels Socialistes de Catalunya (PSC)

 
 
ABSÈNCIES: 
 
 
Es donen les absències excusades següents:  

-Durant tota la sessió: per la regidora del grup municipal d’ERC Sra. Marta Morreres Godia (ERC)
-Fins al 2n. punt de l’ordre del dia: Sr. Gerard Companys Pujol (JXCAT)
-A partir del 6 è. punt de l’ordre del dia: de la regidora Sra. Dolors Godia Serra (SA).

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 

 
Es considera adient mantenir les mesures de prevenció i seguretat sanitària en les celebracions plenàries, per la 
qual cosa, d’acord amb l’art. 46.3 de la Llei de Bases de Règim Local, modificada pel Real Decret 11/2020, del 31 
de març i en virtut de l’establert en la Disposició Addicional Tercera del Decret Llei 7/2020, de 17 de març, de 
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mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus sanitaris, de transparència, de 
transport públic i en matèria tributària i econòmica,  i la Resolució PDA/739/2020, de 15 de març, per la que es 
dona publicitat a la Instrucció 3/20.20, sobre mesures preventives de protecció i organitzatives d’aplicació al servei de 
l’Administració de la Generalitat de Catalunya amb motiu del coronavirus SARS-cov-2; la sessió es realitzarà sense 
públic presencial, donant publicitat mitjançant la emissió habitual de televisió en directe des de la seu electrònica 
municipal. 

A tal efecte es celebra a la Casa Consistorial de l’Ajuntament d’Alcarràs l a sessió ordinària del Ple municipal, 
prèvia  convocatòria  i  publicitat  efectuada  amb  l’antelació  i  forma  reglamentària,  amb  quòrum  d’assistència 
suficient. 

Seguidament es procedeix a conèixer els assumptes inclosos a l’ordre del dia següent

ORDRE DEL DIA:

A) PART RESOLUTIVA.

1.- Expedient PLN/2022/03 - PLN2022/04. APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS.

Donats per llegits els esborranys de les actes del Ple corresponent a les sessions: 

-Expedient PLN/2022/03. Sessió ordinària del dia 24 de febrer de 2022.
-Expedient PLN/2022/04. Sessió extraordinària del dia 04 d’abril de 2022.

Es proposa per l’Alcaldia la seva aprovació, preguntant l’Alcalde als membres de la Corporació si tenen alguna 
observació a formular. 

No es formulen observacions.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 11 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova 
per unanimitat.

2.- Expedient 2275/2021. APROVACIÓ DEL PRESSUPOST, BASES D'EXECUCIÓ, PLANTILLA ORGÀNICA I 
RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL PER A 2022.

Atès el dictamen favorable de la Comissió informativa d’Hisenda del dia 25/04/2022 que consta a l’expedient. 

L’Alcalde-President en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

S’ha confeccionat el pressupost general d'aquest Ajuntament corresponent a l'exercici econòmic 2022 amb la 
documentació que disposen els articles 168 i 169 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, i l'article 18 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel  
qual es desenvolupa el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988.

En data 20 d’abril de 2022 s’ha emès per intervenció l’informe que preveu l’article 168.4 del TRLLRHL, i el 21 
d’abril, l’informe d'avaluació del compliment de l'objectiu d'estabilitat pressupostària, del que se'n desprèn que no 
es compleix amb l’estabilitat pressupostària, no obstant s’informa favorablement amb observacions, degut a la 
suspensió de les regles fiscals

Vist l’informe de secretaria del dia 20 d’abril de 2022. 

Un cop entregada la proposta als diferents grups polítics que conformen la corporació i vist el dictamen favorable 
de la Comissió Informativa d’Hisenda adoptat en sessió del dia 25 d’abril de 2022. 
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Per tot l’exposat, es proposa l’adopció del següent 

ACORD:

Primer.- Aprovar inicialment el pressupost general de l'Ajuntament de Alcarràs, per a l'exercici econòmic 2022 
amb el següent resum per capítols:

INGRESSOS - RESUM PER CAPÍTOLS PER  ECONÒMICA

CAPÍTOL CONCEPTE P.I. 2022 % relatiu

1 IMPOSTOS DIRECTES 3.989.226,00 36,40%

2 IMPOSTOS INDIRECTES 102.000,00 0,90%

3 TAXES I ALTRES INGRESSOS 1.780.946,00 15,67%

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 3.216.896,73 28,30%

5 INGRESSOS PATRIMONIALS 74.330,50 0,65%

  INGRESSOS CORRENTS 9.163.399,23 80,62%

6 ALIENACIÓ D'INVERSIONS REALS 20.000,00 0,18%

7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 996.820,92 8,77%

  INGRESSOS DE CAPITAL 1.016.820,92 8,95%

  INGRESSOS NO FINANCERS 10.180.220,15 89,57%

8 ACTIUS FINANCERS 1.000,00 0,01%

9 PASSIUS FINANCERS 1.185,107,38 10,43%

  INGRESSOSS FINANCERS 1.186.107,38 10,44%

  TOTAL 11.366.327,53 100,00%

DESPESES - RESUM PER CAPÍTOLS  PER ECONÒMICA

CAPÍTOL CONCEPTE P.D. 2022 % relatiu

1 DESPESES DE PERSONAL 4.136.923,00 32,81%

2
DESPESES CORRENTS EN BENS I 
SERVEIS

3.994.228,94 35,14%

3 DESPESES FINANCERES 72.400,00 0,64%

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 188.683,00 1,66%

5 FONS DE CONTINGÈNCIA 29.020,00 0,26%

  DESPESES CORRENTS 8.421.254,94 69,52%

6 INVERSIONS REALS 2.313.362,59 20,35%

7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 25.300,00 0,22%

  DESPESES DE CAPITAL 2.338.662,59 20,57%

  DESPESES NO FINANCERES 10.759.917,53 94,66%

8 ACTIUS FINANCERS 4.010,00 0,04%

9 PASSIUS FINANCERS 602.400,00 5,30%

  DESPESES FINANCERES 606.410,00 5,34%

  TOTAL 11.366.327,53 100,00%

Segon.- Aprovar les Bases d’execució del pressupost per a l’exercici 2022, que comprenen les adaptacions de 
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les disposicions generals  en matèria pressupostària a l’organització i  circumstàncies d’aquesta administració 
municipal,  redactades conformement  al  que preveu l’article 165 del  Text Refós de la  Llei  reguladora de les 
Hisendes Locals.

Tercer.- Aprovar la  plantilla  de  personal funcionari  i  laboral  de l’Ajuntament  per  l’any  2022,  d’acord  amb els 
documents que figuren a l’expedient del pressupost.

Quart.-  Aprovar les retribucions del personal per a l’exercici de 2022 que es fixen en el quadre retributiu que 
consta a l’expedient del Pressupost General per a 2022, amb efectes de l’1 de gener del 2022.

Cinquè. Malgrat allò previst a l’article 12 de la Llei orgànica 2/2012 de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària, no 
es fixa límit màxim de despesa no financera, dins de l’objectiu d’estabilitat pressupostaria i la regla de despesa, ja 
que està vigent la suspensió de les regles fiscals abans esmentades.

Sisè.- Exposar  al  públic  el  pressupost  general  per  al  2022,  les  bases  d'execució  i  la  plantilla  de  personal 
aprovats, durant un termini de quinze dies, mitjançant anuncis en el Butlletí Oficial de la Província de Lleida i en 
el taulell d'anuncis de l'Ajuntament, a l'efecte de la presentació de reclamacions pels interessats.

Durant  l’esmentat  termini  l’expedient  complert  estarà a disposició  pública pel  seu examen,  si  durant  aquest 
termini no es presenta cap reclamació, el pressupost es considerarà aprovat definitivament sense necessitat de 
nou acord exprés

Setè. Publicar el pressupost, un cop aprovat definitivament, en el Butlletí Oficial de la província de Lleida resumit 
per capítols i remetre còpia de l’expedient a la Generalitat de Catalunya i al Ministeri d’Economia i Hisenda.

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar 
que donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- L’Alcalde Sr. Jordi Janés, fa una explicació de les línies generals del pressupost, d’acord amb el text literal 
següent:

“Són uns pressupostos que ascendeixen a 11.366.327 €, una xifra superior a la de l’any passat que durant la 
nostra exposició anirem detallant. Aquest pressupost es podrà executar perquè estan suspeses les regles de 
d'estabilitat pressupostària per l’estat espanyol. L’equip de govern sent conscient de la necessitat de que els 
altres grups polítics ens aprovin el pressupost i amb l’anima de trobar sinergies en la confecció d’aquest, ens 
hem reunit amb els diversos grups i diverses vegades per mirar de recollir  aquelles propostes que trobarem 
oportunes i que podíem trobar encaix al pressupost. Aquest pressupost porta retard en la seva aprovació, ja que 
no vam tenir la proposta d’intervenció al mes de març i després hem fet el debat polític que ens ha portat a dia 
d’avui. Aquest pressupost es veu augmentat al haver traspassat inversions de l’any 2021 que s’executaran el 
2022 i  per  criteris  d’intervenció  s’han  contemplat  aquest  exercici.  Un pressupostos  ajustats  a  la  realitat  de 
ingressos i despeses, ja que hi havia uns ingressos  de anys anteriors no reals amb uns 400.000€ ficticis i que 
van provocar tensions de tresoreria com les que ens vam trobar l’any 2019 en arribar al ajuntament.. A dia d’avui  
l’ajuntament d’Alcarràs te el període mig de pagament en 25 dies. Els nostres proveïdors han notat que ara es 
paga segons l’acordat. Com és pot veure en la evolució de les actes d’arqueig em aconseguit tenir saldo per fer 
front als pagaments corrents. 

Aquest  pressupostos també reflecteix  els  crèdits que si  és realitza totes les inversions s’aniran contractant: 
Montagut, aire condicionat, camí del saladar, pect green, i altres inversions. Cal remarcar que la contractació 
d’aquest crèdits es valoraran en cada una de les operacions, perquè estarem amatents a la liquidació del 2021 i 
els romanents de tresoreria o a altres majors ingressos provinents de altres taxes o subvencions. Aquest any 
hem reflectit  la pujada dels subministrament en un 15% per evitar de tenir que fer ampliacions pressupostàries 
durant l’any. En aquest pressupost és reflexa una línia d’inversions, estarem amatents als ingressos al ser un any 
complicat per les gelades al sector fructícoles, cal dir que degut a la demora de la seva aprovació quedaran 
partides  per  executar,  ja  que  els  projectes  i  licitacions  requereixen  de  mesos  per  poder-se  fer.  El  nostre 
ajuntament ha d’invertir cada any una partida en actualització dels sistemes informàtics, tant en maquinaria, com 
programes de gestió així com en seguretat de les dades.

Estem  fent  un  seguiment  de  les  partides  d’ingressos  i  despeses  trimestralment,  per  valorar  i  avaluar  les 
inversions i  projectes que anirem desenvolupant durant l’any. com bé abans hem comentat. En el capítol de 
personal, recordar que tenim als jutjats la relació de llocs de treball aprovada per l’anterior equip de govern que 
vam tenir que declarar lesiva per als comptes del nostre ajuntament, recordem un increment de 380.000€ al any,  
la intenció del equip de govern i la resta de grups i sindicats estem treballant per crear una nova RLT que sigui  
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econòmicament assumible per els comptes del nostre ajuntament i és reconegui aquelles persones la categoria 
que els pertoqui. És contempla una partida de 34.000€ per si aquest any 2022 entrés en vigor la nova RLT. En  
aquest apartat volem esmentar un punt unànime entre els grups polítics i  la contradictòria  llei de pressupostos  
del estat, que ens obliga a contemplar i valorar-les a pressupost, places de personal que no s’acaben ocupant, 
però que si decidim treure-les del pressupost, les properes anualitats possiblement no deixaran tornar a disposar 
d’aquestes places. En el nostre pla de contenció de despeses en el capítol de personal, dir que de les 3 places 
que els darrers anys han deixat l’ajuntament o s’han jubilat, no hem reposat amb personal aquestes places , dues 
de policies i una de brigada de serveis. Hem creat borses de treball de Administratiu, auxiliars, AP C2 peons i 
policia local. Aquestes s’han fet perquè les contractacions temporals o anuals siguin segon llei de pressupostos 
del  estat.  Continuarem racionalitzant  la contractació de personal.  Aquest any hem gaudit  de 20 treballadors 
subvencionats pel SOC en diferents àrees, destacar el 9 de la campanya agrícola que ens ajuden a fer tasques 
amb les persones nouvingudes i agents cívics i 5 treballadors que finalitzaran el proper mes que han estat com a 
mesura de compensació pel tancament perimetral que ens han ajudat a  fer tasques diverses i recuperació i 
manteniment d’espais.

a) Urbanisme i Patrimoni:  Uns pressupostos que aposten per la inversió en  patrimoni  Montagut, pou de gel 
magatzem de la brigada , solars del fortí, en millores i manteniments de obra publica de carrers i camins, com a  
les piscines.

-Montagut 258.000€

- pou de gel 20.000€

- Solars fortí 40.000€

- Magatzem Brigada 265.000€

- Projecte green & circular 523.000€

- Projecte carrer eral de dalt /horta/llevant

- Finalització carrer Salinas de Gabinde.

- Camí del saladar fins al cementiri nou amb pas per a vianants 

- Pla de enjardinament de rotondes del poble i polígons.

- Parcs i Jardins la partida augmenta en 69.700€ , Enjardinament a parc de la via recuperant un espai avui en 
desus  i fer un espai verd pels veïns. Amb un pressupost de 30.000€, també creem unes partides de mobiliari de 
20.000€ , també seguirem mantenint els espais verds.

Rehabilitar la tartana del president Macià i el carro d’enterraments a traves d’una subvenció de cultura OCIC

b) Agricultura i ramaderia: El nostre sector primari essencial al nostre poble , volem continuar estan al costat de 
l’agricultura, volem recuperar el vedella tast coma festa de la carn de boví que ja al 2019 ja va ser un èxit, també 
al sector del porcí es fa la festa del mondongo. També es donarà suport a les diverses jornades de fruita dolça, 
del porcí, com del boví que s’esdevenen al nostre poble.

c) Pla de Camins. Seguim amb el pla de camins invertint en camí en calent del cap de la vall , així com el sorteig 
anual amb un valor de 120.000€. Senyalització dels camins nous, així com substitució de senyals trencades ,  
caigudes o obsoletes.

d) Salut: En l’apartat de salut també invertim en la xarxa d’aigua potable, per garantir l’arribada d’una connexió  
que evitarà tenir que tallar el subministrament de aigua potable per culpa de les averies de la canonada que be 
de la planta potabilitzadora. Em l’apartat de la gent gran continuarem augmentat la qualitat de vida dels nostres 
padrins que gracies a ells avui gaudim del nostre poble, aquest any s’instal·larà una persiana  a la porta d’accés 
per evitar dany vandàlic a la plataforma i evitar que persones externes a la llar d’avis es quedin al replà, també és 
substituirà la lona de del billar, la actual està deteriorada.

e)  Servei  socials:  Continuarem  apostant  per  l’ajuda  als  més  necessitats,  uns  serveis  prestats  pel  consell 
comarcal,  que també ha augmentat  els cost  com es reflexa a la partida pels costos de personal provinents 
d’aquesta  administració.  Es  reforçarà  la  calefacció  ja  que  durant  els  dies  de  més fred  l’actual  sistema no 
garanteix una temperatura optima.
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f) Medi ambient: Continuarem la inversió en espais naturals com el pantà de l’arròs amb una inversió de 59.000€ 
dels quals un 70% subvenció de la generalitat. Xarxa de vies saludables com els camins del riu, camí de les  
coves i ara amb el camí del Saladar. Continuem invertint amb espais verds amb plantada de arbres i arbustives  
en diverses zones del poble.

g) Porta a Porta:  Aquest any la partida del porta a porta resulta molt inferior, al haver pagat endarreriments i 
contenidors de temps enrere i la ampliació de la micro de la cooperativa, per aquest any es contempla inversió en 
càmeres  i  el  excés  de  contenidors  nous  no  contemplats  a  la  licitació.  Es  continuarà  fent  pedagogia  del  
funcionament correcte del sistema porta a porta amb els agents cívics i els fulletons informatius, però també 
seguirem sent rigorosos amb el compliment de l’ordenança de civisme amb l’abandonament de residus aplicant 
el regim sancionador.  Instal·larem càmeres a les deixalleries, per evitar que es regirin contenidors,  així com 
deixar mobles o altres aparells que han de anar a la deixalleria. Cal destacar que l’increment de costos de la 
planta de triatge ens ha suposat més de 60.000e l’any que no s’ha reflectit al rebut de la taxa d’escombraries.

h) Neteja Viaria:  Continuarem vetllant per tenir els carrers nets gracies al servei remunicipalitzat l’any 2020 de 
neteja viaria, és farà inversió en maquinaria per poder guanyar en efectivitat i disminuir les molèsties als veïns. 

I)  Seguretat:  En l’àrea de seguretat  volem continuar fent  d’Alcarràs un poble segur,  a  més seguretat  ,  més 
benestar social, tenir una policia de proximitat, tenim un repte gran per mantenir vigilats  els 250km de camins del 
terme i el nucli urbà , aquest any s’han estat fent treballs de pintura de la comissaria. Actualment contem amb 12 
efectius policials. Hem començat a senyalitzar les vies escolars segures per garantir la seguretat als nostres fills 
als seus trajectes com a vianants fins els centres escolars.

j) Esport: En l’àrea d’esports es continuarà apostant per les actuals activitats, així com un clar suport a les entitats 
esportives i tots els seus èxits, aquest any i gracies a el final de les mesures covid és podrà tornar a fer la  
nectarina atlètica i la festa de l’esport, ja que gaudim de molts triomf de aquestes entitats arreu del mon. És faran 
les inversions amb manteniment i reparació de les instal·lacions esportives, ara com les lones malmeses del 
sostre del pavelló polivalent , com un aparell d’aire condicionat.

k) Promoció econòmica: Aquest equip de govern continuarem apostant per aquesta àrea de promoció econòmica 
i amb el reso de la pel·lícula Alcarràs ,donar un impuls al nostre comerç d’Alcarràs , ajudant-los amb les seves 
campanyes comercials, així com seguir programant una fira del comerç i del rebost atractiva i que aquesta ajudi a 
la dinamització de els nostres comerços. Així com reformular les rutes florides i rutes de fruita a l’arbre, per poder  
acollir més visitants al nostre poble. Recordem que aquest any em tingut prop de 1.000 persones. Disposem de 
la figura d’un tècnic subvencionat pel SOC que desenvolupa una gran tasca d’informació i cerca de subvencions 
per l’àrea de promoció econòmica.

Aquest any es realitzaran les obres de rehabilitació de dos dels mòduls de les escoles velles per poder dur a  
terme el projecte Hup-lab per crear espais per poder generar investigació dels recursos naturals disponibles a la 
nostra zona, poder-los revaloritzar i  poder ajudar a ser un accelerador de empreses i  emprenedors. Aquesta 
projecte ve finançat amb 502.000€ entre generalitat i diputació.  

El pla de recuperació de polígons industrials, havent fet inversions en enllumenat , seguretat, neteja, pintat, i 
enjardinat d’aquest, necessitem polígons industrials modernitzats i atractius per que les nostres empreses siguin 
més competitives.  

Un cop presentada la pel·lícula Alcarràs voldria deixar clar, que volem aprofitar aquest reso mediàtic per a invertir 
en accions que a curt termini, que ens aportin valor afegit i atractiu de poble degut que ens aniran arribant més 
visitant volen veure els espais de gravació i personatges de la pel·lícula, hem de aprofitar aquest gran moment 
per  posar  el  nostre  municipi  actualitzat,  perquè  els  nostres  comerços  i  serveis  tinguin  més  oportunitats 
comercials.

l) Cultura: Continuarem invertint en cultura, amb les nostres festes tradicionals , així com els premis literaris i les 
nostres entitats culturals  de les quals  Alcarràs gaudeix.   Aquest  any s’executaran les obres del  sistema de 
climatització del aire condicionat del casino amb una inversió de 165.000€ , també hem optat a una subvenció de 
la generalitat  de Catalunya que ens hauria  de poder  canviar l’equip de so original  del  edifici  ,  això com la 
instal·lació de plaques solars que ens permetrien baixar el cost de subministrament elèctric d’aquest edifici.

m) Joventut: Continuarem apostant pel crear oportunitats per a joves així com el seu acompanyament en la cerca 
de decisions tant en l’àmbit educatiu com en l’àmbit laboral.  Desprès de crear el carnet d’Alcarràs ara hem pogut 
fer un conveni amb la generalitat per tenir el carnet jove català amb moltes més promocions.  Es continuarà amb 
el programa jove amb activitats, cursos, concerts i altres.

n) Ensenyament: Continuarem apostant per un ensenyament de qualitat i continuem demanant al departament 
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de educació que fixi un pla efectiu per Alcarràs, tenim el centres sobre saturats , menjant els nens a els gimnasos 
i aules,  aquest any ens van comentar que hi  hauran inversions parcials a comptes de Torregrossa i a l‘INS 
Alcarràs. És necessari projectar un nou institut per poder donar un ensenyament de qualitat.  Instal·lació de valla 
a l’escola comtes de Torregrossa que s’accedeix des del parc de Magalàs.  Al Parc del Saladar a traves d’una 
subvenció de eficiència energètica farem la sol·licitud per la instal·lació de plaques solars.  Escola bresol es 
continuaran les tasques de manteniment de pintura i inversió en complements per als nostres fills.

o) Capítol de endeutament:  Actualment tenim uns crèdits per un valor de 3.309.601,07 €. i 500.000 €. de pòlissa 
de crèdit,  si  s’acabessin realitzant totes les inversions s’incrementaria en 1.185.107,38 €. Però s’amortitzaria 
602.400,00 €. També cal dir que em optat i se’ns han atorgat subvencions per quasi 955.531 €.

Be, per anar acabant , demanar als grups polítics la comprensió i la paciència per arribar fins avui a aprovar 
aquest pressupostos, els demanaríem generositat i confiança, com be sabeu moltes subvencions i inversions no 
és podran portar a terme sense la vostra ajuda. Moltes gracies.

2.-  La  Primera  tinent  d’Alcalde,  regidora  d’hisenda,  serveis  personals  i  esports,  Sra.  Ester  Ibars,  amplia  la 
informació anterior, fent l’explicació del literal següent:

“a)  Serveis  socials:  Seguirem  apostant  pels  serveis  socials  en  tot  el  que  puguem,  ajudar  a  les  persones 
vulnerables a fer-los la vida una mica millor. Des de el  banc d’aliments oferint ajuda a les persones que es 
deriven des de serveis socials, i donar-los tota la atenció possible amb la nostra referent i tècnica responsable al  
servei de les persones des de el local de ca l’Hereu.  Organitzem Cursos de formació, cada any a través del  
consorci de Normalització Lingüística de Lleida es realitzen cursos de català per a persones nouvingudes, nivells 
inicial (22 persones 2021, 24 2022), bàsic (16 persones 2021, 10 2022) aquest pel primer semestre i se’n faran 
també al segon semestre del 2022. Cursos d’alfabetització + prevenció de violències masclistes per a persones 
sense coneixements de lectoescriptura (12 dones 2021) subvencionat pel contracte programa, pendent de data 
el curs del  2022. El  mòdul d’acollida per a persones nouvingudes (13 persones).  Actualment s’estan fent  el 
cursos d’Anglès nivell A1A, 14 persones usuàries, i al juny curs de manipulació d’Aliments. 

Relacions amb la Creu Roja, vam rebre des de Creu Roja el projecte SARA i vam apostar facilitar-los-hi el que 
convingués, per poder fer-lo a Alcarràs. Aquest projecte està destinat a dones amb especial dificultat per a la  
inserció laboral, entre altres problemàtiques socials. D’Alcarràs estan participant un total de 12 dones, l’únic que 
havíem de cedir un espai on poder-ho impartir i es a les escoles de baix. 

En quan les relacions amb ASPRÓS, vam rebre un projecte de ASPROS, per poder obrir un centre de dia per a 
nois i noies al nostre poble, per encabir usuaris de tot el baix segrià. Els cedirem un espai a les escoles, per  
ajudar en el seu treball. Pel tema còvid s’ha paralitzat molt de temps, però ara ja estan per tornar-ho a arrencar. 

Pel que fa al centre d’atenció als nens el SAD, referent al SAD, l’hem tingut tancat aquests últims mesos, per 
problemes de personal, es un servei que es presta molt poques hores, per la tarda, i les educadores un cop 
troben altres feines, com es molt comprensible deixen el SAD. L’altre problema es a l’hora de fer el procés de  
contractació, ha d’haver un procés de borsa de treball, no podem fer contractacions a dit i al ser poques hores de 
feina no es presenta massa gent, i l’últim que vam fer ja esta esgotat de candidates, només s’hi van presentar 3 
noies. Per tant veien la problemàtica ja recurrent d’aquest últims 2 anys, vam tenir converses amb C.C. per si 
aquest servei el podien impartir ells, van comentar que també tenien greus problemes per trobar educadores,  
però que ho estudiarien i quan estigues el contracte programa aprovat, que ara tenim noticies de que ja esta, 
valorarien agafar-ho ells, també tenim noticies que si que ho agafaran, per tant nosaltres hauríem de cedir el  
local,  només,  no tindríem costos de personal,  però  també s’ha de dir  que aquests  llocs de treball  estaven 
subvencionats, i ara no tindrem la subvenció, però ens estalviarem els problemes de trobar personal per poder 
prestar aquest servei i no tenir-lo que aturar cada moment.

Per tant queda clar que apostem per a les persones que necessiten ajudes, per poder fer-los la vida una mica 
mes  justa,  moltes  d’aquestes  activitats  estan  subvencionades  per  altres  administracions  i  comporten  poca 
despesa, la despesa més gran es el que es paga al consell comarcal per donar el servei d’assistents socials al 
nostre poble, que son 102.600 €.

b) Salud i Dona (210/261): Des de l’àrea de la dona i salut, apostarem per la visibilització de la dona i de la  
diversitat de gènere, i per la prevenció i eliminació de conductes masclistes, des de les festes amb el Punt Lila i  
per la festa major fent una campanya entre la gent jove. S’han fet les formacions del protocol d’assetjament, es 
celebraran les diades senyalades i s’intenta que des de les altres àrees com cultura, amb espectacles, des de 
joventut amb activitats i en l’esport, també treballar el feminisme i el racisme. Una de les pròximes activitats, serà 
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el 2 de juliol el torneig de futbol sala, UBUNTU amb les referents del C. Comarcal on  es treballarà el racisme en 
l’esport i la gent jove.

c) En quant la Llar de Jubilats (200). Pel que fa a la gent gran, estar sempre al costat de la nostra associació més 
representativa, la Llar de Jubilats, en tot el que necessitin. Aquest any desprès de la inversió l’any 2021, de 
l’ascensor de l’entrada, farem el tancament amb reixa de l’escala mecànica per evitar que es deteriori o hi hagi  
actes vandàlics, i ja els toca el  canvi de la lona de billar, les dues coses estan pressupostades per 7.000 €.

d) En la regidora d’Esports. Apostar per l’esport i activitat física es la millor inversió en salut, i al nostre poble 
queda ben clar que d’això en sabem. Des de l’Ajuntament es fan activitats dirigides per a gent jove i gent gran,  
activitats a l’estiu com estades, cursets de natació, etc.   tenim més de 30 associacions i clubs esportius, el quals 
reben ajudes per part de l’Ajuntament en subvencions per import aquest any de 97.858,50€, son molt actius i els 
ajudem i donem suport en tots els actes que celebren, des de la gimnàstica artística, handbol, patinatge, tennis,  
futbol i futbol sala, ball,  takewondo, motocròs, caça, motards, cotxes radio control, atletisme i running, bicis i 
esport de muntanya , i amb col·laboració amb actes esportius de les escoles i instituts a través de les Ampes. 
Només tenim un gran problema, que necessitem més espai, els dos pavellons esportius no donen per encabir 
totes les necessitats de les entitats. Per tant en un futur no molt llunya aquest Ajuntament a de preveure la 
construcció d’un altre pavelló, de moment no hi ha cap subvenció per a infraestructures esportives, fa molts anys 
que no en surten. 

Ens queda pendent fer la inversió de l’enllumenat de les pistes de tennis, canviar-ho a led, previst per aquest any. 
A les piscines l’any passat es van reparar moltes rajoles externes i les rajoles de l’interior de les piscines per  
evitar els talls en els peus, i aquest any estem ampliant la zona de pícnic, ja que s’havia quedat molt petita. A la 
vegada volem reduir costos amb el servei extern del tractament d’aigua, passant a fer el servei part de la brigada 
i part de suport de socorristes a l’hora de mesurar l’aigua, i així poder arreglar una part dels electrodos de la 
salinització de l’aigua que no funcionava ja feia molt de temps i ens fa sortir malament les analítiques.”

3.- El regidor delegat d’urbanisme i agricultura Sr. Agustí Camarasa amplia la informació de l’àrea d’urbanisme 
dient  que  es  destinaran  diner  per  millorar  la  rotonda de  la  Ctra.  de  Vallmanya amb uns  10.000  €.,  també 
l’adquisició de les casetes del costat de la Pl. del Fortí que estem a punt de comprar-les i per condicionar el lloc, 
també per fer el projecte d’urbanització dels carrers Horta i Garbí amb quotes urbanístiques, l’escomesa de la 
canonada  d’aigua  als  masos  amb  la  de  l’aigua  potable  a  la  població  per  garantir  el  subministrament 
subvencionada per la Diputació. Hi altres projectes ja citats per l’Alcaldia que precisen de subvencions i ajuts.

Pel que fa agricultura, ramaderia i  camins, es continuarà col·laborant amb les actuacions que programin les 
associacions i representants dels sectors agrícoles i ramaders, individualment i dins del Patronat d’ajut al jove 
agricultor, sempre estarem al seu costat. Comenta la contractació de 9 treballadors subvencions pel SOC per la 
campanya agrària, actualment no tenim demanda de l’allotjament, per les inclemències climàtiques.

Pel que fa als camins s’ha adjudicat el contracte de soteig per 150.000 €. adjudicat a la baixa per uns 140.000, el 
pressupost per 2022 és de 170.000 que serà el que es gastarà. Segons el pla de camins, de gastar 50% de 
soteig i  del  50% d’asfaltat  en calent,  engany es pensa fer el  Camí Cap de la Vall  amb uns 245 mil  euros. 
Igualment ja s’ha fet el Camí de les Coves per uns 160 mil euros i es preveu fer el del Tossalet Roig per uns 190  
mil euros.

4.- El regidor delegat de cultura i festes, educació i patrimoni històric, Sr. Gerard Companys, amplia la informació 
de l’alcaldia, fent l’explicació del literal següent:

“a) Ensenyament: Bona tarda a tothom, començaré per l’àrea d’ensenyament, pel que fa a la partida de l’escola 
bressol,  aquest  any  està  revist  continuar  oferint  les  76  places  (el  màxim  que  pot  oferir  l’escola),  també 
continuarem amb els tallers de música a dins de l’aula i mantindrem una partida per renovar any rere any el 
material que està obsolet. Pel que fa a l’escola del Comtes de Torregrossa, hi ha previst la instal·lació d’una 
tanca, a la part de les escales, aquesta ja estava pressupostada al pressupost anterior i esperem que en breus la 
Brigada d’obres la puguin instal·lar. Pel que fa a l’escola Parc del Saladar, aquesta proposta va ser consensuada 
amb ER, amb una dotació de 40.000 euros per la instal·lació de plaques solars. Aquestes ens donaran servei a 
l’escola i als mesos d’estiu a les piscines municipals. Destacar que continuem ajudant a les AMPES a poder 
desenvolupar les seves activitats i per això dotem tal i com es venia fent anys anteriors d’una partida de 19.000€. 
Pel que fa al pla educatiu d’entorn, tenim un pressupost de 56.748 euros dels quals 41.000 venen subvencionats 
per la generalitat. Pel que fa a les aules de dibuix i pintura, continuem apostant pel servei, igual que amb l ’escola 
de música, on aquest any es preveu que torni a la normalitat i tornem a la línia de despeses i ingressos d’altres 
anys. 
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b) Joventut: Pel que fa a la regidoria d’ensenyament però també a la de joventut, aquest any em volgut apostar 
per la formació dual, així joves del municipi podran optar a formar-se i al mateix temps fer les practiques a alguna 
dependència municipal, amb un cost de 2.850 €. Parlant de joventut, aquest any ha pujat la partida d’activitats, 
degut a un criteri d’intervenció, ja que s’ha imputat la pista de gel a aquest any i per aquest motiu hi ha un 
augment  de  16.050  euros,  això  també  es  reflectirà  amb  la  liquidació  de  l’any  passat.  Així  que  la  partida 
d’activitats de joventut queda amb un total de  38.800 €.   Continuem amb els treballs per aconseguir la borsa 
d’habitatge jove municipal, dotada amb 1600€, esperem que sigui una realitat molt aviat. Així hi treballarem. 

c) Sobre patrimoni històric, continuem dotant d’una partida anual per fer intervencions al pou de gel d’un import 
de 20.000 euros, on també estem esperant que s’obrin línies de subvenció per poder-hi optar., i com a obra 
significativa aquest any dins de la regidoria de patrimoni, seria la restauració de l’edifici de Montagut, dotat amb 
un import de 258.354 euros, on una vegada aprovat el pressupost es licitarà. També des de la regidoria però 
conjuntament  amb salut,  volem fer un monòlit  en record a totes les persones que ens han deixat  durant la 
pandèmia com també a totes aquelles persones que dia rere dia han posat tots els seus esforços per erradicar  
aquesta pandèmia. Això esta previst que tingui un cost de 3000 euros. 

d) Pel que fa a la biblioteca, continuem dotant la partida per poder actualitzar el fons bibliogràfic amb un import 
de 5000 euros, però cal destacar que hem rebut una subvenció de 5000 euros per comprar llibres amb català, un 
altra subvenció de 8000 euros per comprar llibres des d’una plataforma i una de 1700 euros per comprar llibres 
amb castellà, això significa que aquest any tindrem 19.500 euros per a noves adquisicions. 

e) Pel que fa a cultura, començarem pel centre cultural lo casino, on em sol·licitat una subvenció per poder posar 
plaques solars, canviar la il·luminació de la sala gran d’actes i  també per canviar l’equip de so, ja que està 
obsolet.  Per tot això està previst una despesa de 1.400,00 per la llum, 14.600 per les plaques i 4.000 per l’equip 
de so. Aquí cal afegir la part que vindrà subvencionada per la Generalitat.  També cal destacar el canvi d’aire 
condicionat del casino, una obra que fa molts anys que estava prevista i per fi es durà a terme. Amb un import de 
165.700 €. Continuem ajudant a tirar endavant els projectes de les entitats culturals, on a principi d’any es va 
obrir les línies de subvenció i aquelles que ho van creure oportú van poder sol·licitar la seva subvenció. Pel que 
fa a activitats culturals, com a novetat hi ha el festival del 4 de juny. Respira Music Fest, està dins d ela partida 
d’activitats d’estiu, i continuarem realitzant aquelles festes culturals i festives que any rere any s’han fet al nostre 
poble. Estem molt contents de com està funcionant el Programa’t cultura, dotat amb 25.000 euros anuals, dels 
quals una part estan subvencionats per la generalitat. I fins aquí el mes destacat de les àrees que gestiono. 

Seguidament es dona la paraula als portaveus dels grups de l’oposició:

5.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escar manifesta:

Ja l’han dit tot, però vol afegir   que segons consta a l’informe de la intervenció el pressupost no compleix amb els 
principis de la sostenibilitat financera, que bé per la capacitat de finançament per atendre els compromisos de 
despesa presents i futurs dins dels límits de dèficit, deute públic i morositat, tots sabem que sinó fos perquè el 
Govern de l’Estat va allargar fins al mes de setembre la suspensió de les regles fiscals no podríem aprovar 
aquests pressupostos.

Afegeix que podem veure que en aquesta rati els capítols 1 a 7 les despeses superen als ingressos, i passa  
perquè sobre tot el capítol 6 de les inversions reals ascendeix a 2.313.362 €. I quasi 1.200.000 €. s’han de 
finançar amb crèdits, per la qual cosa la meitat l’han de finançar amb deute. En definitiva partim d’un dèficit i una 
capacitat de finançament negativa. A tot això se l’haurà d’afegir els 250.000 €. més de despesa, que ens podríem 
veure obligats a pagar si la declaració de la lesitivat de la RLT no l’aprova el jutge. Tot això l’obliga a traslladar-li 
al govern la paraula de prudència a l’hora d’agafar noves despeses, per això la seva postura serà d’abstenció.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que seran realistes, que moltes inversions ja venen de l’any passat, les volen  
incloure  totes  per  ser  sincers,  moltes  d’elles  no  es  podrien  fer  sense  el  pressupost  aprovat  ja  que  els 
procediments d’adjudicació són llargs i estem al mes de juny quasi be.  Segurament no es podrà fer totes les 
inversions previstes engany, veurem com es liquida l’exercici anterior per veure si podem aprofitar romanents de 
tresoreria  i  reduir  l’endeutament,  però  precisem  el  pressupost  de  les  inversions  per  demanar  totes  les 
subvencions  que estan sortint  com les  estatals  del  Next  Generation,  etc.  Respecte  a la  RLT esperarem la 
resolució  del  jutjat,  estem treballant  per  una RLT assumible que es pugui  pagar  que no s’ha pogut  fer  tan 
ràpidament com s’esperava. 

6.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra, manifesta:

Nosaltres no compartim la manera de gastar diners d’aquest equip de govern ni molt menys. Quan estàvem al 
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govern ens vam menjar molts temes espinosos i vam tenir d’assumir unes retallades imprescindibles per intentar 
fer front al regal enverinat que ens vam trobar, factures de feia anys enrere al calaix, aplicació de la RLT.  Quan  
vam veure que no s’havia calculat d’on sortirien els diners per pagar i es feia insostenible per l’Ajuntament. La 
única sortida que vam tindre era  suspendre l’aplicació d’aquest augment de les nòmines on no s’havia calculat 
l’efecte que tenia pels pressupostos i pels comptes municipals. L’única sortida era fer la declaració de lesivitat per 
a l’Ajuntament. Que és el que realment era: lesiu per l’ajuntament.  Afegeix que vosaltres heu trencat amb les 
polítiques d’austeritat de l’inici de legislatura, les heu tirat a la paperera de la història. La contenció en despeses 
banals també han passat a millor  vida. Avui voleu aprovar un pressupost inflat,  que a no ser perquè estant  
suspeses les regles de la despesa a causa de la pandèmia sabeu que ni el podríeu presentar. SI les regles hi són 
per  alguna cosa  és.  Agafar-s’hi  ara  que la  pandèmia  ha  tret  la  majoria  de restriccions,  a  cadascú la  seva 
consciència.  Per altra banda, els grups municipals hem tingut que suportar la estratègia de no explicar-nos els 
pressupostos reunint a tota la comissió d’hisenda on hi són tots els grups municipals. Ens heu reunit per separat 
amb la estratègia de dividir, allò de fer poble, allò de lluitar tots a una per als temes importants, allò de buscar  
consens. Vosaltres ho heu ignorat i el poble ho ha de saber. Un govern sempre ha d’intentar sumar i més encara 
amb la precarietat amb la que esteu governant. 

La principal responsabilitat com a servidors públics és la de fiscalitzar cadascuna de les despeses, analitzar-les, 
buscar la manera de reduir-les i explicar-ho amb total transparència. Al veure la deriva que estant agafant les 
despeses. Nosaltres treballarem, més que mai en aquest sentit. fiscalitzant i explicant amb total transparència el 
que està passant. Intentarem explicar el perquè és un pressupost unflat, parlant dels capítols més importants: 

-Capítol Personal, fan falta infinitat de coses, però la principal per poder tenir el que es vol es estalviar, nosaltres 
hem fet propostes en aquest sentit que no s’han contemplat. Històricament sempre s’han contemplat unes places 
de personal al pressupost que no s’han cobert, que es diu que no es podrien reposar si es trauen, cosa que es 
podria tornar a crear d’una forma o altra, i  com no tenim estalvi hem de buscar d’allí on es pugui. Per això 
demanava treure del pressupost aquestes places que no s’han de cobrir. 

-Capítol Bens corrents i serveis. Apart de que aquí hi tenim tota la sèrie de despeses habituals de subministres 
fixes i serveis habituals, també hi tenim les que s’utilitzen per a uso i disfrute del clientelisme més ranci i passat 
de moda. En sintonia de la vella política. Amb polítiques obsoletes que sacrifiquen l’interès general, i que fan 
dedicar massa temps de tota la plantilla de l’Ajuntament al tenir que dedicar moltes hores a servir al postureo  
dels governants. Massa hores dedicades al postureo i que s’haurien de destinar a prendre decisions en temes 
dificultosos o espinosos. Que és on veritablement la ciutadania espera tindre algú que els acompanyi quan té 
problemes o necessitats. 

-Capítol Inversions: Unes inversions que el poble ha de saber una cosa molt important. Són inversions en la seva 
gran  majoria  subvencionades.  Les  subvencions  de  les  diferents  administracions  supramunicipals  venen 
finançades de mitjana en un 50 %, unes mes altres menys, doncs el capítol d’inversions ha de saber tot el poble 
que per aconseguir aquest 50% de subvenció hem d’aportar de fons propis el altre 50 %. I sabeu que passa?, 
que no el tenim, que hem de recórrer a finançament mitjançant crèdits. Del total de 2.313.000 € amb inversions 
pressupostades, hem de recórrer a 1.226.000 € amb préstecs. No seria millor explicar això a la ciutadania?.  

Per altra banda, on és el compromís per unanimitat de que en aquest pressupost es reflectiria l’amortització del 
crèdit de la casa de Montagut (ha passat un any no s’ha fet el crèdit ni la inversió, i a sobre enlloc de posar la 
inversió amb fonts propis, un any després d’haver-vos compromès a la taula del plenari, seguiu contemplant que 
s’ha de fer amb crèdit). Nosaltres pensem que mentrestant quedi una rajola per posar a les voreres o un clot per  
tapar, no toca ni 57.000 € pel pantà de l’arròs ni 150.000€ per la Casa de Montagut com a exemple. 

No ens ha agradat la manera que ens heu presentat el pressupost. Reunint-nos per separat a tots els grups 
municipals. Les comissions es fan amb tots els integrants de tots els grups municipals. A l’ultima comissió, a una 
setmana de passar-ho pel Ple que fem avui, aquesta si que hem d’estar tots. I en aquest si ens vau reconèixer  
que havíeu utilitzat la vostra estratègia, i repetint reiteradament que era la vostra. No heu buscat consens, heu 
posat partides pels vostres capricis, bastant malgastadors per cert. Heu oblidat i aparcat totalment les polítiques 
de contenció de la despesa que vam aplicar a l’inici legislatura i que eren dificultoses, però tot i així ho havíem 
aconseguit bastant. Havíem suprimit dos pòlisses de crèdit que sumaven 750.000 €.  Per tot el que ha passat, tal  
com ha anat tot, tal com heu passat pàgina de continuar amb la contenció de la despesa i de la falta de consens 
en  la  confecció  del  pressupost,  hauríem de votar  en  contra  d’aquests  pressupostos.  Però  per  lleialtat  a  la 
institució, per a que l’apartat tècnic es pugui dedicar a temes que estant aparcats i tot i que no us ho mereixeu pel 
comportament exhibit.  Ens abstindrem, no paralitzarem ni  donarem feina a l’estructura de l’Ajuntament.  Ens 
abstindrem però penseu que ja que voleu gastar a l’ample, nosaltres com obligació que tenim i per tal de complir  
amb el nostre programa que era contindre la despesa fins que no estigui pagat l’últim cèntim dels crèdits i estigui  
el poble en bones condicions, continuarem fiscalitzant les actuacions descrites anteriorment. 
L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que sembla un altra realitat, creu que fem contenció de despeses venim d’una 
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època de vaques  grosses,  per  això em declarat  lesiva la  RLT i  l’hem portat  al  jutjat.  Venien  d’un PEF per 
sobrepassar el sostre de despesa, hem retallat despeses fixes com els lloguers d’edificis, magatzem, casal de 
joves, etc. Però el que alguns considerem despeses venals per a d’altres no.  Per altra banda confien en rebre  
les subvencions demanades, les volen aprofitar, i no son totes al 50%, la del pantà de l’arròs que ens han donat  
és del 70%. Es cert que pel covid s’han suspès les regles fiscals, no es el pressupost que voldríem i està adaptat  
a les subvencions atorgades i les previsibles. Pel que fa a les reunions preparatòries, volien saber el parer de 
cada grup individualment, després es va fer la reunió de la comissió i es van acceptar algunes propostes. Quan 
estava  al  govern  tampoc  es  van  eliminar  algunes  coses  que  es  proposa.  Recorda  que  el  pressupost  són 
previsions i  gastarem menys o mes segons el  resultat  de la  liquidació  de l’exercici  anterior.  Fan una feina 
contrastada i segurament millorable però la fan. La fiscalització ja es fa per l’oposició, s’han demanat més de 144 
factures  saturant  als  tècnics.  No sap a  quin  clientelisme  es  refereix,  el  poble  està  vell,  però  hi  ha  moltes  
necessitats a atendre, les han relacionat a les inversions, i s’ha de reconèixer la bona feina que està fent el 
regidor delegat d’urbanisme.

El Sr. Manel replica el 50% del finançament de les inversions en general és del 50%, tret d’alguna com el SOC 
perimetral del 100% que es va aconseguir en la seva època per tots els alcaldes del  Baix Segrià durant la  
pandèmia, però diuen mitges veritats, necessitem 1 milió de crèdit, el 50% del cost de les inversions. Alguns 
inversions les va proposar el seu grup a l’oposició, com els solars del Fortí, Continuem mantenim amb crèdit la 
Casa de Montagut quan es va dir que no es faria. Mantenen diferencies sobre les preferències de la despesa, lo 
del pantà de l’arròs es podria destinar a d’altres necessitats com la nova Via Verda proposada. Algunes decisions 
difícils  s’han  adoptat  pel  govern  per  la  pressió  del  seu  grup  municipal,  tancar  les  Roquetes,  tancar  el  bar 
Casanovas, es va haver de convèncer per fer-ho, creu que han decidir atendre al clientelisme fent actuacions 
com al contractació de RAC1, ja ho saben.

El regidor delegat d’urbanisme Sr. Agustí Camarasa replica que quan estaven al govern treballaven com un 
equip, si van marxar del govern no va ser per culpa seva, mentre tant van treballar junts i les decisions eren 
compartides, no tot el bo era perquè el proposés el Sr. Manel Ezquerra i ells estaven de florer. L’Alcalde Sr. Jordi  
Janés afegeix que es posa més medalles que el màgic Andreu, que dona la impressió que sol estava ell al  
govern, ells no són personalistes i les agrada treballar en equip. Li respon el Sr. Ezquerra respon que ell els va 
convèncer no imposar i que no hi ha alcalde més personalista i egocèntric que el Sr. Janés. La regidora delegada 
Sra. Ester Ibars replica que lo dels patis del Fortí no s’ha dit que fos idea pròpia, segurament es preferiria fer  
altres inversions que les previstes,  però et  tens d’adaptar  a les convocatòries que es fan  i  recorda que el 
pressupost d’inversions i el finançament inicial amb crèdits és molt similar al dels anys anteriors quan estava al 
govern. El Sr. Ezquerra replica que abans no teníem intervenció, que l’enllumenat tenia una subvenció del 75% i 
s’havia de finalitzar el cementiri amb urgència, s’havia de ficar fil a l’agulla.  

7.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí, manifesta:

Per trencar el gel, abans que m’agradaria posar de relleu el fet que, avui després de més 2 anys de restriccions i 
incerteses,  podem  tornar  a  celebrar  les  sessions  plenàries  en  la  sala  de  plens  de  l’Ajuntament,  sense 
excepcionalitats. Per tant, volem agrair a tota la ciutadania, la seva paciència, l’esforç esmerçat i la tenacitat que 
han mantingut durant aquest temps de pandèmia per tal de revertir la situació i poder tornar a gaudir de certa 
normalitat, malgrat haguem d’anar amb prudència i estar encara pendents de l’evolució dels contagis.

Fet aquest incís, ara sí que passo a valorar aquest punt de l’ordre del dia que és el Pressupost. Abans que res, 
des d’ERC voldríem agrair que l’equip de govern acceptés la nostra mà estesa per treballar conjuntament amb el  
pressupost, també valorem positivament que s’hagi pogut incorporar algunes de les propostes que vam aportar 
en les reunions de treball que vàrem dur a terme abans de passar-los a ple, com les instal·lacions de plaques 
solars i els equips de vigilància a les deixalleries. Esperem igualment ampliar el consens per signar el conveni  
amb la Diputació i la Generalitat per l’adquisició de la Casa de Vallmanya. Han fet proposes per la reducció de 
despeses i eliminar algunes places que no s’haurien d’ocupar fins que no augmentin els ingressos i l’estabilitat  
financera.

Malgrat aquestes consideracions prèvies i després de diverses reunions internes del nostre grup en les que hem 
estat debaten el pros i els contres d’aquest pressupost així com també hem valorat els informes de secretaria i 
intervenció; podem concloure que: 

-El pressupost arriba tard, com de costum en la seva legislatura.  
-És un pressupost completament electoralista ja que a un any vista de les eleccions municipals se’ls ha despertat 
l’interès les de Festes, jardineria, arreglar carrers i gastar-se 9000 € per l’emissió d’un programa de radio quan va 
haver ràdios que van venir a fer el seu programa de franc.
-A més tot això augmentant el deute de l’Ajuntament en més d’1.100.000€.
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-Així  com els  informes de  secretaria  i  intervenció  (fedataris  públics)  adverteixen  que aquest  pressupost  no 
compleix amb els objectius d'estabilitat i deute, així com la regla de despesa.

Per tant, davant aquest situació, ens veiem obligats a prendre una decisió responsable, que no ens hipotequi als 
veïns/es ni tampoc sigui un llast per a futurs/es dirigents del nostre Ajuntament. Per això no podem donar suport 
a aquest pressupost.

Donada per finalitzada la deliberació.

Posada a votació la proposta, amb l’assistència 12 dels 13 regidors que formen el nombre legal del Ple, resta  
aprovada  pels 4 vots a favor dels regidors que integren el grup municipal de JXCAT, amb l'abstenció dels 8 regidors 
que integren els grups municipals de PSC, SA i ERC.

3.- Expedient 3489/2018. PROPOSTA D’ACORD DE DESIGNACIÓ DE PERSONES IDÒNIES AL REGISTRE 
CIVIL DEL JUTJAT DE PAU 
 

Vista la proposta d’acord dictaminada favorablement per la Comissió Informativa de Governació de data 25/11/2021 i 
del dia 25/04/2022.
 
 
L’Alcalde-President en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

El DOGC del 2 de juliol de 2018 ha publicat l’Ordre JUS/92/2018, de 27 de juny, sobre el  nomenament de  
persones idònies de les secretaries dels jutjats de pau de Catalunya, que substitueix el text de l’Ordre de 28 de 
maig de 1991. Aquesta Ordre incorpora els canvis normatius aprovats durant el període de vigència de l’Ordre 
que ara es deroga, com ara els relacionats amb la creació de les agrupacions de secretaries de jutjats de pau o 
les successives lleis de procediment administratiu, com la Llei 30/1992 i la Llei 39/2015, actualment vigent. 

La nova ordre simplifica el procediment per nomenar les persones idònies que assumeixen les responsabilitats 
de les secretaries dels jutjats de pau o del registre civil (això últim en el cas dels municipis on la secretaria del  
jutjat de pau pertany a una agrupació).  També s’implanta l’expedient electrònic com a novetat d’adaptació a 
l’entorn tecnològic a la qual cosa no són alienes les corporacions locals que continuen tenint la competència per 
nomenar persones idònies. 

Atesa la possibilitat del nomenament de la persona idònia substituta (art. 5) per fer la substitució de la titular en  
diverses  circumstàncies  habituals  (malaltia,  vacances..).  Els  ajuntaments  decidiran  si  volen  fer  aquest 
nomenament de persona idònia substituta, el qual podrà fer-se de forma simultània al nomenament de la persona 
idònia titular o en qualsevol altre moment posterior. 

Un cop nomenat,  el  procediment per notificar l’actuació del secretari  substitut  se simplifica totalment,  ja que 
només cal notificar l’inici i  la finalització de la seva actuació mitjançant la plataforma EACAT, seguint la ruta  
següent: EACAT / comunicació justícia de pau / resposta comunicacions Nomenament del secretari idoni que es 
fa càrrec del registre civil en el cas de municipis on la secretaria del jutjat de pau forma part d’una agrupació (art. 
9) 

Atès que l’Ordre de 28 de maig de 1991 va ser anterior a la creació de les primeres agrupacions de secretaries 
de jutjats,  no podia  preveure el  nomenament  de persona idònia  per  atendre exclusivament  les tasques del 
registre civil  dels jutjats de pau agrupats, ja que els àmbits civil i penal queden a càrrec dels funcionaris de 
l’Administració de justícia nomenats . 

En definitiva, doncs, es tracta d’un text modern, ajustat als avenços tecnològics que estableix la normativa pel  
que  fa  al  procediment  (Llei  39/2015),  amb vocació de continuïtat  i  que  no introdueix  canvis  en  matèria  de 
competència, ja que referma la de l’ajuntament per al nomenament de la persona idònia. Tot això, de ben segur, 
contribuirà a millorar l’eficàcia i l’eficiència en el funcionament dels operadors jurídics afectats.

Atès que s’ha rebut la renuncia voluntària i imprevista de la Secretària del Registre Civil Sra. Silvia Bernis Godia. 

Considerant que actualment la Secretaria- auxiliar  del  registre civil  és la que realitza la prestació del  servei 
directament i que les auxiliars de l’OAC són les que atenen les tasques de substitució presencial.
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Per  raons  d’urgència,  es  proposa  l’adscripció  de  funcions  de  secretaria  del  Registre  Civil  a  la  funcionària 
substituta,  determinant  que siguin persones idònies per col·laborar en el  desenvolupament  de les funcions i 
substitucions de la titular als funcionaris adscrits a servei de l’Oficina d’atenció al ciutadà.

Es proposa per l’adopció del següent

ACORD:

Primer.- Acceptar la renuncia i donar de baixa a l’actual secretaria del registre civil Sra. Silvia Bernis Godia. 

Segon.- Designar com a persones idònies per assumir les funcions de la Secretaria del Registre Civil del Jutjat 
de Pau d’Alcarràs, integrat en l’Agrupació de secretaries del Jutjat de Pau d’Alcarràs, Torres de Segre i Soses, a 
les persones següents:

-Titular:  Nomenar  com  a  Secretaria  titular  del  Registre  Civil  a  la  Funcionaria  Sra.  Nuria  González  Aixalà 
(actualment  secretaria substituta).

-Persones idònies per la substitució: Nomenar com a persones idònies per la substitució de la Secretaria del 
registre civil a les Auxiliars de l’OAC, següents:

Substituta: Funcionaria Griselda Charles Soto.

Tercer.- Comunicar al Departament de Justícia la present resolució als efectes indicats als antecedents anteriors, 
efectuant-se els canvis un cop rebut els nomenaments anteriors.

 

Oberta deliberació, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fa constar que 
es donen les intervencions de l’extracte següent:

1.-  La  regidora  portaveu  del  grup  municipal  del  PSC  Sra.  Gemma  Escarp  es  manifesta  conforme  amb  les  
explicacions donades en la comissió informativa.
2.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra es manifesta a favor per ser les substitucions els  
llocs i persones més adients. 
3.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta que creuen que els canvis són bons.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 12 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova 
per unanimitat.

4.-  Expedient  450/2022.  ACTUACIONS D’OPERACIONS  D’ATERMENAMENT  DE TERMES  MUNICIPALS 
AMB EL MUNICIPI DE SOSES.

Atès el dictamen favorable de la Comissió Informativa de Governació celebrada el dia 25 d’abril de 2022.

L’Alcalde en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

1.-  Que  per  Resolució  de   la  Direcció  General  d’Administració  Local  del  10/02/2022  s’incoa  expedient  de 
delimitació de termes municipals en el marc de l’elaboració del Mapa municipal de Catalunya en el que s’inclou al 
delimitació  entre Alcarràs  i  Soses,  i  assenyala la   el  15 de març de 2022 a les 10,30hores a l’ajuntament 
d’Alcarràs per començar operacions de delimitació i el dia 9 de maig de 2022 per a la seva conclusió.

2- Que per  donar  compliment al  que estables per aquest  organisme i  d’acord amb l’article  32.2 del  Decret 
244/0007 de 6 d novembre, s’ha comunicat a tots els propietaris de les finques afectades del nostre municipi, 
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amb cartes certificades  son entregades a l’oficina correus  avui 22 de febrer i s’ha inserit anunci a l’E-tauler el  
21-02-2022.

Que al  les operacions de delimitació han d'assistir  per part  de cada ajuntament,  com a mínim, l'Alcalde, un 
regidor  i  el  secretari,  amb  intervenció  dels  representants  nomenats  per  la  Generalitat.  Els  representants 
municipals podran anar acompanyats pels assessors tècnics que considerin necessaris. 

Realitzada la tramitació legalment establerta 

ES DONA COMPTE:

1.- Que s’ha designar com a representants d'aquest Ajuntament per a la seva assistència a les operacions de 
delimitació:

 Càrrec Nom

Alcalde-President. Jordi Janés Girós

Regidor Agustí Camarasa Pelegrí

Secretari Pere Biedma Agüera

Assessor Tècnic Oscar Masot Mata

2.- Encomanar als serveis tècnics municipals que es reguli urbanísticament les alteracions de delimitació que 
s’aprovin i es comuniquin a la Gerència cadastrals  resolució de variació de la línia de terme que s’acordi.

3.- Aixecar proposta d’aprovació de l’atermenament al Ple de la Corporació.

4.- Facultar a l'Alcaldia per a la signatura de quants documents siguin necessaris per a execució d'aquest Acord.

El regidor Sr. Manel Ezquerra, del grup de SA maniesta que sempre que s’han tractat qüestions patrimonials o 
territorials s’han participat els grups municipals, proposant poder assistir als actes d’atermenament.

El Ple es dona per comunicat,  disposant que convocarà als portaveus dels grups municipals a les sessions 
d’atermenament. 

5.- Expedient 930/2022. MOCIONS SOBRE L’IMPACTE DE LES GELADES ALS MUNICIPIS CATALANS.

Atès el  dictamen de la  Comissió  informativa de Governació  celebrada el  dia  25  d’abril  de 2022 que consta a 
l’expedient.

Seguidament l’Alcalde-President, en virtut dels següents

ANTECEDENTS:

S’han formulat  tres  mocions,  de  conformitat  amb allò  que  preveu  l'article  97  del  Reglament  d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre.

PRIMERA.- El grup municipal de JxCAT proposa sotmetre a la consideració del ple l’aprovació de la 
següent moció:

MOCIÓ SOBRE L’IMPACTE DE LES GELADES ALS MUNICIPIS CATALANS 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS
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Les gelades que van tenir lloc a principis del mes d’abril de 2022 han tingut greus conseqüències per a les 
collites de molts dels municipis catalans, com són el Segrià, la Noguera, les Garrigues, l’Urgell, el Pla d’Urgell i  
part de la Segarra, a Lleida; la Ribera d’Ebre, la Terra Alta i part del Priorat, a Tarragona; i en alguns camps de 
Girona; entre altres.

Aquestes  fortes  gelades  han  comportat  pèrdues  econòmiques  molt  importants  per  a  la  producció  agrícola, 
sobretot per a la fruita dolça i seca. Especialment, en les collites de fruita de pinyol, ametller i perera, s’haurà  
perdut entre el 90 i el 100% de la producció.

Aquest episodi meteorològic tant crític es suma als problemes que ja havia provocat la sequera durant els mesos 
anteriors, sense comptar efectes colaterals negatius, com serien la davallada en la contractació de personal, en 
el consum d’adobs i fitosanitaris,  en la inversió en maquinària, entre molts altres.  Tot i  que una part de les  
finques tenen assegurança, la repetició de sinistres de les darreres temporades implica un augment de primes 
per part de les asseguradores, i una reducció de cobertures que aquestes presten als pagesos. 

Per tant, els danys que aquest episodi catastròfic comportarà per la pagesia, seran molt greus; no només pel que 
fa a les repercussions econòmiques en les collites d’enguany, sinó també en el desenvolupament de l’activitat 
agrícola dels propers anys.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament d’Alcarràs

ACORDS

PRIMER Portar a terme tots els tràmits necessaris per a que totes aquelles poblacions catalanes afectades per 
les gelades siguin declarades zona catastròfica.

SEGON Instar al Departament d'Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural que reclami al Govern Espanyol 
la declaració de zona catastròfica de les poblacions catalanes afectades, per tal de que aquestes puguin accedir 
als ajuts pertinents el més aviat possible.

Vista la proposta d’aprovació de les dues mocions, s’obre deliberació i, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del 
R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar que es donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp manifesta que som  una  de les  zones 
productores  d’aliments  més  competitives d’Europa  i  ho  hem  de  saber  aprofitar,   però  a principis  d’aquest  
mes, bona  part de  les  comarques de  Lleida  i  Pirineu varen   patir  les  pitjors  gelades  en  30 anys  en un  
mes  d’abril, un  gran  desastre, molts  ho  han perdut  tot, i  ja  donen  per  acabada  la  campanya abans de  
començar. La  situació  es  insostenible  i cal que  el   govern  impulsi   mesures  d’ajudes  i  de suport, la  política  
i el  govern  en  aquests  moments  dramàtics  han  d’anar  de  la  mà  i  haurien d’estar  a  l’alçada. S’ ha  
d’anunciar  ajudes  directes  a  les  explotacions  i a les  famílies  afectades.  El  sector  ho  esta  demanant,  la 
situació   és  límit   i  si  esperem   mes  setmanes   lamentarem  la  desaparició  de  més i més  explotacions 
parlem  de  50.000 hec   afectades, això  representa    entre  el 60  i el 100 %  de la  producció afectada, un  cop  
devastador  a la  economia als  llocs  de treball i als aliments. Per  tant,  volem  escoltar,  volem   estar  al  costat  
del  sector, volem   assegurances  agràries,  i volem  ajudes  directes  al  sector.  Sector,  que  ja  no pot   esperar 
més. Moltes  gràcies, Visca  les  comarques  de Lleida, Visca  Alcarràs  i  visca  el mon rural.

2.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta que estan a favor de totes les  
mocions de recolzament per causa de les gelades que han hagut a la nostra comarca, a una part de Catalunya i 
de l’Aragó i una bona part d’Espanya, tots units hem de presentar davant la Consellera que vindrà demà a Lleida, 
les propostes presentades per la plataforma i la reunió d’Alcaldes afectats.

3.-  El  regidor portaveu del  grup municipal  d’ERC Sr.  Santi  Pelegrí  manifesta que sort  que la Consellera és 
d’Esquerra, fa 2 anys consecutius amb pèrdues per causes climàtiques i encara hi ha negacionistes del canvi 
climàtic, creu que cada vegada seran més feixucs que ens obligarà a canvis de costums i d’hàbits. 

4.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta que amb la moció es vol  
posar en relleu el recolzament al sector. 

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 12 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova 
unanimitat.
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SEGONA.- El Sindicat Unió de Pagesos proposa sotmetre a la consideració del ple l’aprovació de la 
següent moció:

MOCIÓ  PER  A QUÈ S’ACTUI  AMB  URGÈNCIA PER PAL·LIAR  ELS  GREUS  EFECTES  A LES ZONES 
AFECTADES PER LES GELADES DE L’ABRIL DEL 2022 

ANTECEDENTS

Els primers dies d’abril del 2022, àmplies zones de Catalunya i d’altres de l’Estat espanyol, van estar afectades 
greument pel temporal de baixes temperatures i fort vent. Aquest episodi va provocar danys molt importants en 
les produccions dels cultius llenyosos, sobretot als fruiters i als ametllers i avellaners de les províncies de Lleida i  
Tarragona, però també en els conreus herbacis. 
 
Els danys en aquestes zones comportarà una davallada molt important de la propera collita,  en força casos 
aquesta podria ser nul·la o gairebé nul·la, afegint-se a les conseqüències que el sector agrari ve suportant de 
sequera, de l’encariment dels costos de producció i al seu agreujament a causa de la lamentable invasió de 
Rússia a Ucraïna i la seva cruenta guerra. 
 
Hores d’ara, ni en el Consell de Ministres, ni en les reunions del Govern de la Generalitat s’han acordat mesures 
urgents per pal·liar els efectes socioeconòmics a les zones greument afectades, que han patit danys pel temporal 
de baixes temperatures i fort vent, establint, entre altres, un conjunt de mesures per a les explotacions agràries  
afectades  pel  temporal  d’aquestes  zones,  obviant  les  greus  afectacions  a Catalunya  i  a  la  resta de  l’Estat 
espanyol.  

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament d’Alcarràs

ACORDA: 
 
PRIMER.- Instar al Govern de l’Estat a promulgar urgentment un real decret-llei on s’estableixin mesures ad hoc 
per la greu afectació de les gelades de principis d’abril  d’enguany a amplies zones agràries de Catalunya i 
d’altres zones de l’Estat espanyol, entre les que s’han d’incloure:

 
1. Ajuts directes per a les explotacions agràries amb preferència a les que estan a mans de la pagesia 

professional, tant per a les que disposaven d’assegurances, com per a les que no en disposaven, en el  
marc del  previst  al  Reglament (UE) 702/2014 de la Comissió, de 25 de juny del  2014, pel  qual  es 
declaren determinades categories d’ajut en els sectors agrícola i forestal i en zones rurals compatibles 
amb el  mercat interior  en aplicació dels articles 107 i  108 del  Tractat  de Funcionament  de la Unió 
Europea.
 

2. Finançament  per  a  totes  les  explotacions  afectades  que  ho  necessitin  mitjançant  l’ICO i  avals  de 
SAECA. 

3. Mesures fiscals: 
a)  Adequació dels mòduls de l’IRPF. 
b)  Increment de les despeses de difícil justificació a l’IRPF. 
c)  Opció d’imputar els ingressos de les indemnitzacions de les assegurances  agràries i 

dels ajuts públics obtinguts en dos exercicis fiscals. 
d)  Exempció de l’IBI de rústica de l’any 2022 i compensació de l’Administració General 

de l’Estat als municipis pels menors ingressos. 
4. Mesures socials: 

e)  Exempcions en les cotitzacions d’autònoms a la Seguretat Social. 
f)  Atesa la causa de força major, que els ERTO que se’n derivin mantinguin en el major 

nivell  les  prestacions als  treballadors afectats al  llarg de tota la seva durada i  es 
bonifiqui al 100% els pagaments a la Seguretat Social a càrrec de les empreses. 
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SEGON.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a: 
 
1.- Promulgar urgentment un decret llei on s’estableixin mesures ad hoc per la greu afectació de les gelades de 
principis d’abril d’enguany a amplies zones agràries de Catalunya, entre les que s’han d’incloure: 

a) Ajuts directes per a les explotacions agràries amb preferència per a les que estan a mans de la pagesia 
professional, tant per a les que disposaven d’assegurances, com per a les que no en disposaven, en el  
marc del previst al Reglament (UE) 702/2014 de la Comissió, de 25 de juny del 2014, pel qual es declaren 
determinades categories d’ajut en els sectors agrícola i  forestal i  en zones rurals compatibles amb el 
mercat interior en aplicació dels articles 107 i 108 del Tractat de Funcionament de la Unió Europea.
 

b) Finançament per a totes les explotacions afectades que ho necessitin mitjançant l’ICF i avals del propi 
departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural. 

2.- Accelerar el pagament dels ajuts vinculats al Contracte Global d’Explotació, especialment a les inversions en 
les explotacions agràries i la incorporació de joves. 

3.- Ampliar les operacions financeres vinculades al Contracte Global d’Explotació en dos anys de carència, ja 
sigui mitjançant l’ICF o establint convenis amb les entitats financeres. 

TERCER.-  Instar  al  Govern  de  l’Estat  i  al  Govern  de  la  Generalitat  de  Catalunya  a  millorar  les  línies 
d’assegurances agràries dels sectors afectats per les gelades de principis d’abril d’enguany, en cobertures, en 
adequar el capital assegurat a la producció real, en actualització de rendiments i amb l’increment del suport 
econòmic per fer assumible el cost de les primes a càrrec de la pagesia. 
 
QUART.- Notificar l’aprovació d’aquesta moció a: 
 

a) Don Luis Planas Puchades 
Ministro de Agricultura, Pesca y Alimentación Paseo de Infanta 
Isabel, 1 - 28071 Madrid. 
 

b) Hble. Sra. Teresa Jordà i Roura 
Consellera d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural Gran Via de les 
Corts Catalanes, 612 – 614 - 08007 Barcelona. 
 

c) Unió de Pagesos de Catalunya 
C/ Ulldecona, 21-31 2a planta - 08038 Barcelona. 
uniopagesos@uniopagesos.cat 

Vista la proposta d’aprovació de les dues mocions, s’obre deliberació i, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del 
R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar que es donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp manifesta que l'avaluació de danys per 
la gelada soferta a començaments d'abril eleva l'estimació d'indemnitzacions fins als 244 milions d'euros. És el 
sinistre més greu de la  història de l'assegurança agrària a Espanya. L'  impacte econòmic s'assembla a les 
últimes sequeres sofertes,  tot i  que en aquest cas els danys s'han registrat  en tan sols tres nits de gelada. 
L'estimació  dels  danys  per  aquest  esdeveniment  climatològic  supera  en  un  30% el  total  d'indemnitzacions 
abonades a fructicultors en tot l'any 2021. Les tasques d'avaluació de danys després de les gelades registrades 
el primer cap de setmana d'abril eleven l'estimació d'indemnitzacions fins als 244 milions d'euros. Suposa una 
xifra històrica que, al llarg dels 42 anys de vida del  sistema espanyol d'assegurances agràries. Estimació d' 
indemnitzacions per CC .AA. Per comunitats autònomes, l'estimació total d'indemnitzacions per als agricultors 
assegurats a Catalunya assoleix els 109 milions d'euros.
 

...
2.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra es manifesta a favor d’una bonificació de 
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l’IBI en les finques que han quedat en un estat ruïnós, a Alcarràs més del 50% precisaria uns ajuts al voltant de  
50 mil euros, es un gest que cal estudiar i parlar però no es podrà aplicar a l’any 2022

3.-  L’Alcalde  i  regidor  portaveu del  grup  municipal  de J  x  CAT Sr.  Jordi  Janés manifesta,  d’acord  amb les 
propostes, vol instar als dos governs, de la Generalitat i de l’Estat una actuació d’urgència, a la darrera reunió 
preparatòria de la campanya de fruita lamenta dir  que es va parlar de tot  menys de les gelades,  sol  de la 
protecció d’uns treballadors, de temes covid i altres relacionats amb drets socials, que no hi caldran pel dany a la  
collita,  cosa  que  va  posar  de  manifest  queixant-se  directament,  creu  que  faltava  algun  representant  del 
Departament d’Economia per informar dels possibles ajuts. Els ajuntaments no poden actuar sols, necessitem a 
les administracions superiors com va passar durant la pandèmia.

4.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta que com hem dit abans estem a 
favor de totes les propostes  i mocions d’ajut al sector.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 12 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova 
unanimitat.

TERCERA.- El Grup municipal de SA i la Plataforma Salvem la Pagesia del Segrià i la Franja d’Aragò 
proposa sotmetre a la consideració del ple l’aprovació de la següent moció:

SALVEM LA PAGESIA, DEFENSEM EL MÓN RURAL

ANTECEDENTS:

La catàstrofe natural causada per les intenses gelades, produïdes durant els primers dies del mes d’abril de 
2022, arribant a temperatures de fins a 7 graus sota zero, han afectat municipis de les comarques del Pla de  
Lleida, d’Osca i de Saragossa. Les zones descrites representen la zona més important de producció fructícola i  
d’ametlla de l’estat espanyol.

Aquestes gelades han tingut una primera conseqüència en forma de pèrdues de les collites que van des del 90 al 
100% en gairebé tots els cultius de fruita dolça i varietats de fruits secs, en especial de l’ametlla. Estem davant  
de la pitjor situació climatològica en els 42 anys d’història des de que hi ha assegurança agrària. La gravetat de 
la situació és reconeguda pel propi organisme d’Agroseguro, estimant més de 37.000 hectàrees afectades en 
diferents cultius, que es tradueix en unes indemnitzacions de fins a 150 milions d’euros.

Cal recordar que el  sector agrari pateix una crisi  que provoca la reducció de la renda agrària entre d’altres 
conseqüències. Tanmateix, no existeix relleu generacional al camp perquè els nostres joves no hi veuen viabilitat. 
La pròpia Comissió Europea ho veu com un dels principals problemes de l’agricultura europea; per cada pagès 
que té menys de 40 anys, n’hi ha 4 que en tenen més de 65.

Som un  sector  que  no  únicament  produïm aliment  de  qualitat  i  proporcionem un dret  bàsic  com és  el  de 
l’alimentació a la societat, també generem riquesa més enllà dels nostres productes alimentaris. La utilització de 
productes com; caixes, embalatges, productes fitosanitaris i adobs, maquinària agrícola, vivers i el procés de 
manipulació, transformació i venda d’aquests productes des de les centrals transformadores, mostren l’efecte 
“tracció” del sector i han estat el motor que ha ajudat al desenvolupament dels nostres pobles conjuntament amb 
un teixit d’empreses de serveis que necessiten d’uns mínims de renda agrària de la pagesia per a continuar 
existint. Les diferents estimacions fetes fins ara calculen que hi haurà una pèrdua, mínima de més de 500 milions 
d’euros  i  una  reducció  de  contractació  de  40.000  persones  entre  les  explotacions  agràries  i  les  centrals 
transformadores.

La situació descrita fica molt en entredit la viabilitat del sector i dels nostres pobles.

Atès que ja és el tercer any consecutiu que es produeixen gelades, les quals s’afegeix a la crisi que pateix el  
sector primari en general,

Atès que fa aproximadament una dècada que patim una crisi de preus i altres condicions climàtiques adverses de 
la qual el sector encara no s’ha recuperat .

Atès que la supervivència de les explotacions agràries familiars va estretament lligada al teixit social i donen vida 
a cadascun dels pobles que viuen de l’agricultura. És de vital importància evitar l’abandonament de l’activitat 
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agrícola ni de cap explotació familiar.

Mantenir la renda agrària, davant d’aquestes circumstàncies climàtiques excepcionals, ha de ser el pal de paller 
de les administracions per continuar donant vida als nostres pobles.

Per tot això exposat, la Plataforma Salvem la pagesia, defensem el món rural, proposa l’adopció els següents:

ACORDS:

Primer.- Instar al Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural a una descripció acurada i fefaent 
del grau d’afectació en la producció agrària per tal que sigui traslladada al Ministerio de Agricultura, Pesca y  
Alimentación y al Ministerio de Hacienda y Función Pública del Gobierno de España amb l’objectiu d’aplicar-hi 
una adequació de la fiscalitat per la pagesia que tributa sota el sistema de mòduls de l’IRPF corresponent a 
l’exercici  2022,  fent  extensiva  aquesta  adequació  fiscal  a  l’impost  de  societats  de  les  empreses  agràries 
dedicades a aquests cultius.

Segon.- La concessió immediata d’ajuts directes als agricultors afectats per la catàstrofe climàtica assenyalada 
en aquest text.

Tercer.- Adaptar les assegurances d’Agroseguro que donen cobertura als danys generats per les gelades a la 
situació de freqüència i intensitat causades per l’evident canvi climàtic.

Quart.- Demanar el suport de totes les administracions supramunicipals, autonòmiques i estatals per fixar una 
reunió  amb  una  representació  de  la  plataforma  “Salvem la  pagesia,  defensem  el  món  rural”,  que  aglutina 
representants  de totes les organitzacions agràries i  Ajuntaments del  territori,  amb el  Consell  d’Administració 
d’Agroseguro per tal d’exposar i articular la necessitat de les modificacions estructurals que és necessari aplicar 
en les assegurances per a futures campanyes agràries.

Cinquè.-  Articular totes les mesures necessàries per  salvaguardar  del  tancament  les cooperatives i  centrals 
fructícoles, atès que perden els ingressos que genera la manipulació i comercialització dels productes agraris i 
han de fer front a uns costos d’estructura cada cop més elevats.

Sisè.- Acordar comunicar l’adopció d’aquesta moció als Ajuntaments i els Consells Comarcals de les Terres de 
Lleida, a la Diputació de Lleida, al Departament d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural, a la Subdelegació 
del Govern a Lleida, al Ministerio de Agricultura, Pesca y Alimentación, al Ministerio de Hacienda y Función 
Pública i al Ministerio de Inclusión, Seguridad Social y Migraciones.

Vista la proposta d’aprovació de les dues mocions, s’obre deliberació i, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del 
R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar que es donen les intervencions de l’extracte següent:

1.- El regidor portaveu del grup municipal de SA Sr. Manel Ezquerra manifesta que la moció la presenten també els 
municipis de la Franja de l’Aragó, explica la composició de la plataforma on consta el consens de tots els ajuntaments, 
organitzacions agràries, sindicats, empreses agràries en defensa de tota la pagesia. 

2.- La regidora portaveu del grup municipal del PSC Sra. Gemma Escarp manifesta que totes les mocions tenen raó, 
entre tots tocarà que es facin realitat les propostes, tant de bo sigui així.

3.- L’Alcalde i regidor portaveu del grup municipal de J x CAT Sr. Jordi Janés manifesta d’acord amb la moció com amb 
totes les proposades anteriorment, cal fer gestos petits per que es pugui evitar que tanquin les explotacions.

4.- El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta que com hem dit abans estem a favor de 
totes les propostes  i mocions d’ajut al sector.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 12 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova 
unanimitat.

6.- Expedient 1192/2022. DECLARACIÓ DE BÉ CULTURAL D’INTERÈS LOCAL DEL CARRO FUNERARI.

Es proposa al  Ple  incloure a l’ordre  del  dia  per  raó d’urgència,  la  proposta  de declaració  com a BECIL el  
carruatge funerari municipal per tal de poder accedir als ajuts convocats per la seva restauració.
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Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 12 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova 
unanimitat.
 
Seguidament l’Alcalde-President en virtut dels següents, 

ANTECEDENTS: 
 

Vista la proposta de la regidoria delegada de Patrimoni Cultural per tal de Declarar Bé d’Interès Cultural Local 
(BECIL) I rehabilitar el Carro Funerari de l’Ajuntament, afectat al domini públic-patrimoni cultural de propietat 
municipal.

Atès l’informe de secretaria sobre la legalitat i el procediment a seguir.

Atès l’informe dels Serveis de Patrimoni Històric municipal de data 05/05/2022.

Atès que per obtenir ajuts de subvenció de caràcter cultura per la rehabilitació es precisa que el bé es declari  
BECIL. 

Atès l’establert als articles 15, 17, 39, 75 i disposició addicional primera de la Llei 9/1993, de 30 de setembre, del  
Patrimoni Cultural Català i Supletòriament, la Legislació urbanística catalana i el Text refós de la Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

Es proposa l’adopció del següent

ACORD

PRIMER. Declarar el Carro Funerari de propietat municipal en ús fins a finals dels anys 60, donat per la Família 
dels Comtes de Torregrossa, com a Bé Cultural d'Interès Local i  sol·licitar la seva inclusió en el Catàleg del  
Patrimoni Cultural Català, d'acord amb la descripció del bé i plànol de delimitació que consten en l'expedient.

SEGON. Obrir un període d'informació pública de trenta dies mitjançant la publicació del present Acord en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, BOP de Lleida i Tauler d’Anuncis municipals, durant aquest termini es 
podran realitzar totes les al·legacions que es considerin convenients.

TERCER.  Finalitzada  l'exposició  pública  i  s’informaran  les  al·legacions,  si  n'hi  ha,  pels  serveis  tècnics 
municipals. Si no es formulen al·legacions la present la Declaració del bé immoble com a Bé Cultural d'Interès 
Local es considerarà aixecada a definitiva sense més tràmits i es sol·licitarà al Departament de Cultura, Direcció 
General de Patrimoni Cultural Català la inclusió en el Catàleg del Patrimoni Cultural Català.

Vista la proposta d’aprovació de les dues mocions, s’obre deliberació i, d’acord amb l’establert a l’art. 109.1.g) del 
R.D. 2568/1986, de 28 de novembre, es fan constar que es donen les intervencions de l’extracte següent:

El regidor portaveu del grup municipal d’ERC Sr. Santi Pelegrí manifesta la seva conformitat en totes les actuacions de 
conservació del nostre patrimoni històric.

Posada a votació la proposta, amb l'assistència de 12 dels 13 regidors que integren el seu nombre legal, s'aprova 
unanimitat.

B) PART DE CONTROL

7.- Expedient  JGL/2022 diversos. COMUNICACIÓ DE DECRETS DE L'ALCALDIA I ACORDS DE LA JUNTA 
DE GOVERN. 
 
 
Atès el dictamen de la comissió informativa de Governació celebrada el dia 22 de febrer de 2022. 
 
L'Alcalde-President comunica al Ple els Decrets de l'Alcaldia i les resolucions de la Junta de Govern, acordats en 
virtut de les seves competències, que consten a les actes comunicades als regidors, del resum següent: 
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Expedient  JGL/2022/06. Núm. 06/2022. Acta sessió ordinària del dia 03/03/2022.

1.- Aprovació de les ates de les sessions anteriors: -Núm. 04/2022. Ordinària celebrada el dia 17 de febrer de 2022 
i -Núm. 05/2022. Extraordinària celebrada el dia 22 de febrer de 2022.
2.- Expedient 450/2022. Comunicació d’operacions delimitació terme municipal entre Alcarràs i Soses 
3.- Expedient 593/2020.  Convalidació de la finalització del conveni de col·laboració entre l'ajuntament d'Alcarràs 
amb l’  Associació  de  Defensa  Sanitària  del  Porcí  i  l’Associació  de  Ramaders  de  Boví  de  Carn  d’Alcarràs, 
relacionat amb el PECT dejeccions ramaderes i PECT Green&Circular B. Ponent. 
4.- Comunicació de Decrets de l’Alcaldia: del núm. 147 de data 16/02/2022 al núm. 223 del 03/03/2022.

Expedient  JGL/2022/07. Núm. 07/2022. Acta sessió ordinària del dia 17/03/2022.

1.- Aprovació de les ates de les sessions anteriors: -Núm. 06/2022. Ordinària celebrada el dia 03 de marc de 
2022.
2.- Expedient 580/2022. SOREA. Aprovació la retribució actualitzada a l'IPC del  servei de clavegueram amb 
efectes 01-01-2022.
3.- Comunicació de Decrets de l’Alcaldia: del núm. 224 de data 04/03/2022 al núm. 286 del 17/03/2022.

Expedient  JGL/2022/08. Núm. 08/2022. Acta sessió extraordinària del dia 22/03/2022.

1.- expedient 348/2021. Adquisició directa al SAREB de magatzem per la brigada de serveis comunitaris.

Expedient  JGL/2022/09. Núm. 09/2022. Acta sessió ordinària del dia 07/04/2022.

1.- Aprovació de les ates de les sessions anteriors: -Núm. 07/2022. Ordinària celebrada el dia 17 de marc de 
2022 i Núm. 08/2022. Acta sessió extraordinària del dia 22/03/2022.
2.- Expedient 932/2022. Comunicació del I.N.E. de proposta inicial de població amb efectes del 1-1-2022 de 9621 
habitants.
3.- Comunicació de Decrets de l’Alcaldia: del núm. 287 del 18/03/2022 al núm. 286 del 17/03/2022.

El Ple es dona per comunicat.

C) PART DE PRECS I PREGUNTES.

8.- PRECS I PREGUNTES DELS GRUPS MUNICIPALS.  
 
Es dona compte dels precs i preguntes, així com les respostes que, en extracte, s’han formulat.

Primer.- Precs i preguntes del regidor del grup del PSC Sra. Gemma Escar.

1ª. Pregunta. En relació amb les propostes de la darrera comissió d’urbanisme, cóm estan les negociacions per 
intentar adquirir els solars de la Pl. Major?.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que un dels dos propietaris estaria disposat a vendre però s’ha de continuar  
parlant per concretar el preu. Amb l’altre s’està en contacte però en principi no està interessat.

2ª. Pregunta. En relació amb la remodelació de les escoles de baix pel projecte de Green Circular Ponent, cóm 
està la redacció del projecte per poder complir els terminis d’execució.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que anem justs de temps, per col·lapses de feina als serveis tècnics, s’han fet  
contractes per ajudar en la redacció referents a estructures i energies i esperem poder disposar del projecte bàix  
i el d’execució per la supervisió i la licitació.

Segon.- Precs i preguntes del regidor del grup de S.A. Sr. Manel Ezquerra.
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1ª. Prec. En relació amb l’atermenament amb el municipi de Soses, mantenint la costum dels mandats anterior, 
demana que puguin assistir representants de tots els grups polítics municipals a les sessions que es convoquin.

L’Alcalde  Sr.  Jordi  Janés  respon  es  convocarà  als  portaveus  dels  grups  municipals  a  les  sessions 
d’atermenament.

2ª. Prec. En relació a les sessions plenàries, portem solament dos plens ordinaris fets, i cada vegada s’allarguen 
més en el temps, demana poder fer més sessions ordinàries per poder possibilitar el debat en precs i preguntes 
que es veu tallat al no poder sobrepassar les 24:00 h.

L’Alcalde  Sr.  Jordi  Janés  respon  es  convocarà  als  portaveus  dels  grups  municipals  a  les  sessions 
d’atermenament.

3ª. Pregunta. Ens podríeu explicar aquestes factures de mitjans de comunicació i que estan relacionades amb 
diverses publicitats i baners en portals digitals?. -Grupo Simalro, 423,50 €, -Magazine publi-reportaje, 381,15 €, -
Societat  portal  baner  Alcarràs  florit,  90,75  €,   Magazine  publicaciones,  publicitat  Alcarràs  florit;  381,15  €.  -
Plandora scp publicitat 484 €, -Plandora scp publicitat 302,5 €, -Holder solutions, publicitat Alcarràs f 344,85 €, -
Dic  Sole,  pack  publicitat  tot  oci  Alcarràs  302,50  €,  -Jaume Sans,  Berlinale  i  videos  diversos  1.137,40  €,  -
Casguamedia, diari digital Alcarràs florit, 302,50 €, -Laura Biela, publicitat Florit 302,50 €. Fins als 10700 € no les 
tenia amb relació de factures. Eren unes que portava amb paper perquè ja les vaig demanar feia mes temps. 
Observa que es publicitat que solament serveix per generar clientelisme o a que es dedica?

El Regidor delegat Sr. Gerard Companys es refereix a que són factures de publicitat, de festes locals, fires, actes 
culturals, etc. L’Alcalde afegeix que a la comissió informativa d’hisenda van estar quasi dos hores examinant les 
factures, es va veure que eren anuncis oficials i d’actuacions culturals i festives al diari Segre, etc.

El Sr. Ezquerra manifesta que li sap greu que es gastin diners per tal que els diaris els tractin be, també veu que 
es fan canvis de contractistes de factures, alternant els serveis, per tal d’evitar irregularitats en la contractació 
menor, cosa que no s’hauria de fer. La regidora Sra. Ester Ibars insisteix que són factures de la festa major, de la 
fira, entrevistes a l’Alcalde i altres que tenen relacions amb la comunicació habitual

4ª. Prec.   Considera que el 15 de desembre s’hauria de tenir elaborat el pressupost de l’any següent, no sap 
perquè no es fa tenint tots els tècnics adients. Recorda que estan governant en minoria, i reitera el seu parer de 
que s’hauria de treballar el pressupost en conjunt, per això, malgrat que s’hagi aprovat, sol·licita una comissió a 
l’efecte de treballar un nou pressupost.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés i la regidora delegada Sra. Ester Ibars responen que cadascú treballa d’una forma 
diferent,  ells  van preferir  fer  reunions amb cada partit  i  després fer  una comissió  informativa per  passar  la 
proposta.

5ª. Prec. En relació amb les cartes rebudes pels afectats de la línia d’AT per informar dels projectes al Centre 
Major per part dels promotors, sembla que es demana el cap d’algú per evitar que no s’amaguin les coses, 
sembla que les demanin signar la conformitat. Demana que s’informi a tots els veïns afectats de com estan els 
tràmits, això no s’ha fet i ha provocat que la gent tingui dubtes, s’ha actuat tard i malament, caldria ensenyar tots 
els projectes, que vinguin els promotors i l’expliquin.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que creu que l’agrada barrejar les coses, s’ha informat als veïns ja després de 
nadal es va constituir la plataforma i hem anat a totes les reunions a les que ens han convidat i hem donat tota la  
informació que ha  facilitat  la  Generalitat  que és  la  que tramita  els  expedients  juntament  amb les societats, 
nosaltres hem col·laborat per difondre els projectes i hem deixat les sales municipals que ens han demanat els 
promotors per tal d’informar individualment als veïns ningú està obligat a donar la seva conformitat. 

L’Alcalde demana que es passi el torn de paraules al grup d’ERC, que si té més qüestions que les plantegi per 
escrit i es respondran.

Tercer.- Precs i preguntes de la regidora del grup d’ERC. Sra. Laia Sisó.

1ª.  Pregunta.  Voldria  que s’expliqués  en  que es  destinaran  els  425.000 €.  destinats  a  festes,  s’ha  dit  que 
continuaran invertint en cultura i festes però vol saber en què, es una qüestió personal ja que quan ella era 
regidora de l’àrea sempre se li va criticar molt pel Sr. Companys i altres. Sempre ha pensat que la cultura i festes 
són la base de la societat i no critica el pressupost que recolza. Es una regidoria que porta molta feina i per això 
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creu que al seu dia se li va tractar molt desagradablement i que tenia uns objectius molt lletjos. Per això pregunta 
que pensa d’aquest pressupost. 

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que criticar objectius es podia fer però no recorda que es digués que eren lletjos, 
el pressupost de festes s’ha elaborat des de la regidoria, no vol dir que s’executarà tot el pressupostat, però 
tornem engany a la normalitat.
 
La regidora Sra. Sisó replica que ho celebra, insisteix que la cultura i les festes és la base de tot, i reitera que no 
tot eren festes i “fiestuquis” com es deia, sinó inversió en la societat.

L’Alcalde no dona lloc a la intervenció demanada pel regidor Sr. Ezquerra per al·lusions, donant per tancada la  
deliberació.

Quart.- Precs i preguntes de la regidora del grup d’ERC Sr. Santi Pelegrí.

1ª. Pregunta.- Hi ha una partida d’uns 64.000 € per adequar el magatzem de la brigada, a que es destinaran?, 
creu recordar que es va dir que no calia fer gran cosa.

L’Alcalde respon que aquesta partida era per atendre l’IVA  de la compra del magatzem, el restant era per fer 
alguna actuació, com la electricitat, 

2ª. Pregunta.- Hi ha unes partides de mobiliari urbà d’uns 20.000 €. Que pot ser caldria destinar a arranjar algun 
lloc de la via pública, voreres on cau la gent.

La regidora delegada Sra. Ester Ibars, en obra pública hi ha partides ampliades de 15 i 20 mil euros. Si hi ha  
alguna necessitat  es modificarà  el  pressupost  per  atendre  les  necessitats  que calgui,  per  fer  reparacions  i 
conservacions diverses. 

Quart.- Precs i preguntes de la regidora del grup d’ERC Sr. Jordi Castany.

1ª. Prec. Considera que ens hauríem de plantejar com es fan els plens, difícilment es pot seguir plens de quatre 
hores, es pot analitzar, creu que el repartiment del temps de les intervencions es molt elevat per alguns regidors, 
referint-se al Sr. Ezquerra, i alguns regidors no podem ni parlar, creu que no es poden dir o fer algunes coses, ni 
cal aixecar la veu.

L’Alcalde torna a tancar la deliberació, que es pretenia per al·lusions, sobre aquest prec. 

2ª. Pregunta. Respecte a la esporga dels arbres s’ha anat canviant de criteri, primer que calia fer-ho abans de 
que caiguessin les fulles,  ara resulta que no cal esporgar cada any sinó cada dos, Es poden fer les coses 
diferents però cal explicar-ho.

3ª. Pregunta. El tema de RAC1, que vingui esta bé com han vingut altres cadenes i s’han fet altres difusions a  
als mitjans, però que ens consti 9.000 €? a la gent l’ha sobtat, es diu que era per fomentar el sector agrícola i el  
municipi  però  quan venia donada aquesta  publicitat,  ens  fa  considerar  que  cal  reflexionar  sobre si  calia  la 
despesa. 

4ª. Pregunta.  Es parlava també dels joves i la pagesia, es comentava, i creu que cal dir, que si no vens de 
família pagesa es molt difícil que un jove pugui comprar terrenys i altres per ser pagès, al final les explotacions se 
les queden grans empreses. Es un altre reflexió a fer. 

5ª Pregunta. Al pressupost havia una partida pel pavelló polivalent i al pressupost presentat no hi és, perquè?

La regidora delegada considera que no caldria una despesa concreta.

6ª Pregunta. Es parlava del valor de la seguretat, però poca inversió es destina a la policia local, algun rentin de  
vehicles, també s’ha comentat que hi ha dos llocs vacants, tampoc es parla res de les càmeres de seguretat que 
és molt interessant a nivell de seguretat general i com mesura per dissuadir. Creu que si es considera important 
caldria tenir-ho en compte.

Respostes:

A la 2ª. Pregunta. L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que s’ha canviat del tipus d’esporga, de fer-ho cada any amb 
un contracte extern, ara el fem amb els serveis propis, però amb els efectius que tenim de la brigada i després de 
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la pandèmia, se’ns han allargat els períodes d’esporga i ens han aconsellat que per les malalties d’alguns arbres 
millor no esporgar-los tant sovint. 

A la 3ª. Pregunta. L’Alcalde Sr. Jordi Janés, creu que ha estat una inversió en publicitat del poble aprofitant la 
presentació de la pel·lícula, primer demanaven molts diners i es va aconseguir deixar-lo en la meitat, cal dir que 
si no hagués vingut RAC1 no hauria vingut Catalunya Radio. Es mira el cost com a promoció econòmica de la 
Vila que va estar tot el de matí sentint-se a Catalunya. Abans es parlava en gastar en cultura, això també és una 
despesa en promoció del poble. La Sra. Ester Ibars, tots ens quedem sorpresos en el que valen les coses.

A la 4ª. Pregunta.  L’Alcalde contesta que no entenc molt be a que es refereix la reflexió, si es refereix a les 
mocions  o a  què.  El  regidor  Sr.  Castany  diu  que solament  era  una reflexió.  El  Regidor  delegat  Sr.  Agustí  
Camarasa coincideix que cal tenir terres i que si no és d’origen familiar es molt difícil emprendre en la pagesia. 

A la 6ª. Pregunta. L’Alcalde Sr. Jordi Janés respecte la seguretat, confirma que no s’ha cobert les vacants, es 
pretén atendre els 3 torns amb els 12 efectius, caldrà crear una borsa d’interins. Creu que lo de les càmeres és 
interesant tenir-les en funcionament i s’haurà de fer quan puguem atendre la despesa, ara s’han posat a les 
deixalleries. 

7ª. Pregunta. Respecte a les plaques solars al Casino i altres llocs, vol aportar els coneixements d’un treball de  
postgrau  que  va  realitzar  sobre  el  benefici  social  de  les  plaques  solars,  comunitats  i  cultura  energètica, 
especialment en els col·legis, li va sorprendre que pràcticament no es fa una formació ni un treball pedagògic  
relacionat amb les energies alternatives. Per això demana fomentar als centres escolars perquè facin aquesta 
pedagogia.

L’Alcalde Sr. Jordi Janés es mostra d’acord en aprofitar aquest moment per tal que quan es muntin les plaques 
solars es pugui fer formacions pedagògiques a les escoles fomentar l’estalvi energètic.

Quart.- Precs i preguntes de la regidora del grup d’ERC Sr. Santi Pelegrí.

1ª. Pregunta. Respecte als afectats per les línies d’alta tensió dels parcs solars en tramitació, els promotors han 
demanat locals per informa a la resta de la ciutadania i als afectats. Pregunta quin tipus de cessió d’espai s’ha 
fet, i com és que els deixem els locals als promotors no solament per informar, sinó que els convoquen pel 9 de  
maig, amb les escriptures, per tal de signar si s’escau el contracte de servitud?, en quin tràmit està l’actuació, si  
encara està en exposició pública, si no s’ha fet la declaració d’impacte ambiental, com està el tràmit?,  

L’Alcalde Sr. Jordi Janés respon que se’ls ha fet la cessió de l’espai del Centre Major per informar als afectats, 
pagant la taxa corresponent, la carta segurament pretenia que s’acredités la propietat per intentar arribar a un 
pacte de servitud de pas, si s’escau arriben a un acord,  però ningú està obligat. Ja demanarà informació sobre 
les propostes. Ara estem en la fase d’estudi de les al·legacions després de l’exposició pública i fer a posteriori les 
aprovacions ambientals.  

No havent més assumptes que tractar l’Alcalde aixeca la sessió en el lloc, data i hora indicats a l’encapçalament. 
 

I perquè consti, als efectes establerts a l’art. 110 del R.O.F.R.J.E.L. aprovat per Real Decret 2568/1986,  lliuro aquest 
certificat amb el vistiplau del Sr. Alcalde.

 
Alcarràs, a la data indicada al marge.

CERTIFICAT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT.

 EL SECRETARI.                                          Vist i Plau. 
L'ALCALDE.
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